

ချမ်းသာကို ဆောင်ရွက်တတ်၏
အလွန်အလွန် မြင်နိုင်ခဲ့သော၊ အလွန်အလွန် သိမ်မွေ့သော
အလိုရှိရာအာရုံ၌ ကျလေ့ရှိသော စိတ်ကို ပညာရှိသည်
စောင့်ရှောက်ရာ၏။ စောင့်ရှောက်ထားအပ်သောစိတ်သည်
ချမ်းသာကို ဆောင်ရွက်တတ်၏။
စိတ္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၃၆)

၁၃၀၅ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်နေ့၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၀၈၈)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လှုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်ပေးရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှစီမံစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ
(အမျိုးသား)ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ (အမျိုးသား) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်း အနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။



ကြည့်ရှုအားပေး
အဆိုပါ ပိုလ်လုပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မတီဝင်များနှင့်တာဝန်ရှိသူ များ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူနှင့်နည်းပြ များ၊ အားကစားသမားများ၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် များမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမ များ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်းသမားများ၊ အားကစား ဝါသနာရှင်ပြည်သူများ တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပထမဆုံးရရှိသည့် မန္တလေးစုန်(ခ)အသင်းအား တံခွန်စိုက်ဆုဖလား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပေးခြင်း။

ယနေ့ ၀၇ ၀၇

မြန်မာနိုင်ငံတော်ပဟိုဘဏ်က နိုင်ငံခြားငွေကြေးဈေးကွက် : ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနံကဆိပ်ကမ်း : ဆယ်စုနှစ် ခုနှစ်စုအလွန် နှစ်ပေါင်း (Online Trading) တွင် လွတ်လပ်စွာရောင်းဝယ်နိုင်ကြောင်း : စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး : ၇၀ ကျော်ကြာပြီးနောက် ထုတ်ပြန်ထားပြီးနောက် အမေရိကန်ဒေါ်လာဈေး တည်ငြိမ်နေ : အတွက် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး

(၇၆)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၆
 သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် (၇၆) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ ဝိဇယဓိရုံက မဇ္ဈိမသင်တန်း နှင့် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံသယမဟာနာယက အဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန့်လှိုင်မြို့နယ် မင်းကျောင်းပထမမြန်မာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တစိမ္မာဘိဝံသ အဖျားပြင်သော တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဩဝါဒါဓရိယအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများ၊ ပုဏ္ဏဆရာတော်ကြီးများ၊ ကြီးကြပ်ရေးဆရာတော်ကြီးများ၊ စာထောက်စာမဆရာတော်ကြီးများ၊ စာပြန်သံသရာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝိတကြားထားသည့် အလှူပြင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။

ဝရိတ်တရားတော်များကို နာယူ အခမ်းအနားတွင် ဆိုလိုသလိုတရားက တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ ဩဝါဒါဓရိယကို ခုတ်ယူဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ယဟာတဗြူ မှီကောင်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓမ္မာရောင်ဌာဂျီအဘိဓမ္မာမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တသုမ္မာ စာရာဘိဝံသ မဟာထေရ်မြတ်ထံ မှ ပါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော် သံသရာတော်များ ရွတ်ပွားအိုးမြိုင်တော်မူသည့် ဝရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သံသယမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန့်လှိုင်မြို့နယ် မင်းကျောင်း ပထမမြန်မာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တစိမ္မာဘိဝံသက တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြောင့် ဝင်ရောက် ပြန်ဆို ဖြေဆိုတော်မူကြသော သာသနာ့အာဇာနည်



အဖွဲ့မြတ်တို့အား ဆွမ်းစာသော အာဇာနည်ကုမ္ပဏီဖြင့် လှူဒါန်းထောက်ကြံ့သည့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ အဖွဲ့၊ ပြင်သစ် သယံဇာတ ခယ်ကမ်း အပေါင်းတို့သည်လည်း သာသနာ့ ပညာဇွန့်သ ညာဇွန့်သ လတ္တေရ ဟူသော ဩဝါဒ ဒေသနာတော်အရ ရှေးကပြုစဉ်ကုန်ကြီးမားကြသူများဖြစ်ကြပြီး ထိုကုန်ကြီးမားကြသော ရဟန်းရှင်လူတို့သည် မြစေင်သည့် စိတ်နှစ်ဖြင့် အချင်းချင်းအနိစ္စသပ်ပြု၍ သာသနာတော်မြတ်ကြီးကို အာဇာနည်ကုမ္ပဏီဖြင့် စောင့်ရှောက်ဖျိုးမြှောက်သွားပါက သာသနာတော်အရည်အချင်းတို့ဖြင့် ဆရာတော်က နှစ်မြတ်လုံးမှာလည်း သံသရာဆုံးရာ နိဗ္ဗာန်တို့ထိ သမ္ပတ္တိအကျိုး ဖွံ့ဖြိုးပြည့်စုံမည်ဖြစ်ကြောင်း သာရဏီယ ဩဝါဒကထာကို မြတ်ကြားသည်။

သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထား ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်က တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးသည် မြတ်စွာဘုရား၏ နှုတ်တော်ထွက် မှပေါ်၌ ဝိမုတ္တိရသတရားတော်အရ ဝိပဿနာအားဖြင့် ရဟန်းသာသနာတော် သာသနာ့အာဇာနည် အာဂုံပြန်နှင့် သဘောရေးဖြင့် နှစ်ဆင့်ဖြေဆိုရခြင်း

စာမေးပွဲကလေးကို ဥရုရက်တိုင် ရက်စွဲကျင်းပပြီး စေသည့် စည်းကမ်းများသည် အရင်မြတ်တို့၏ သဒ္ဓါ၊ ဝီရိယ၊ သမာဓိတို့နှင့် ပြည့်စုံပြီး ဉာဏ်ကျက်စားရာ စာမေးပွဲကြီး ဖြစ်ပါကြောင်း တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးကို ကျင်းပခဲ့သည့် ၇၇ နှစ်အတွင်း တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးတွင် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သာသနာ့အာဇာနည်အရင်မြတ် ၁၅ ပါးနှင့် ဝိပဿနာ အာဇာနည်အရင်မြတ် ခုနစ်ပါးထွက်ပေါ်ခဲ့သည့်မှာ ကမ္ဘာ့အရပ်ရပ်၌ တွေ့ရှိရန် ခဲယဉ်းသော ဤစာမေးပွဲ ထိုမြေဌာနမှတစ်ဆင့်ဖြစ်ပါကြောင်း သာသနာ့ရေး ဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သံသယမဟာနာယကအဖွဲ့ ခုတ်ယူဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တကောဝိဒဘိဝံသအရှင်သုမြတ်ထံ မှ ပဋိပသိပသတ်များက အနုအေးနာ တရားနာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေရက်သွန်းလောင်း အဖွဲ့ပေးကြောင်း သိရသည်။

လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်သည်။

ယနေ့တွင် ဆွမ်းအလှူပြင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ရေးကောင်းစိဉ္စန္ဒာနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် တပ်တော်ကကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် နန်း ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုတို့က (၅) ကြိမ်မြောက် အရက်ဆွမ်းနေ့ဆွမ်းများကို လှူဒါန်းကြသည်။

စာဖြေသံသာ ၄၅၈ ပါး ဝင်ရောက်ဖြေဆို ယနေ့စတင်ကျင်းပသည့် (၇၆) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ကြီးကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်အထိ ဥရုရက်တိုင်တိုင်း ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ မဟာပါသဏ လိုဏ်ဂူသီတော်ကြီး၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး စာဖြေသံသာ ၄၅၈ ပါး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ရှိ ဟာသသိရီ ကုန်းမြေတွင် ဆရာတော်ကြီးများ သီတင်းသုံးတည်းခိုဆောင်များ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် နေသည့် လုပ်ငန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဟာသသိရီ ကုန်းမြေ မြေပြင်ခြင်းနှင့် မြေယာ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ မဟာပါသဏ လိုဏ်ဂူသီတော်ကြီး၌ (၇၆) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဩဝါဒါဓရိယ ဆရာတော်ကြီးများ၊ ပုဏ္ဏဆရာတော်များ၊ ကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော်များ၊ စာထောက်စာမဆရာတော်များ၊ စာပြန်သံသရာတော်များ၊ သာသနာ့ရေးဖြင့် သံသရာတော်များ အလှူပြင်များ ကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော်များအား နတ်ကုမ္ပဏီဖြင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက



ဒီဇင်ဘာလ ခရီးသွားရာသီအတွင်း အထင်ကရနေရာများသို့ ပြည်တွင်းခရီးသွားလာမှုများပြား

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၆
 ဒီဇင်ဘာလခရီးသွားရာသီအတွင်း အထင်ကရနေရာများသို့ ပြည်တွင်း ခရီးသွားလာမှုများပြားနေကြောင်း အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရနေရာများ ဖြစ်သော ပုဂံ-ဧရာဝတီ၊ အင်းလေး-ကလေး၊ ငွေဆောင်း၊ နောင်သော အပြင်တောင်တန်းခရီးစဉ်များ၊ တိမ်ပင်လယ်ခရီးစဉ်များသို့ လည်ပတ် မှုများပြားနေကြောင်း ခရီးသွားအေဂျင်စီများထံမှ သိရသည်။

“ဒီဇင်ဘာလက ရာသီဥတုကလည်း အေးအေးလေးနဲ့ ရှုပိတ်ရက် ဒီဇင်ဘာကျောင်းပိတ်ရက်တွေနဲ့ဆိုတော့ ခရီးသွားလာမှုများနေတယ်။ ပုဂံ-ဧရာဝတီကလေးတောင်တွေဆို တောင်တန်းလေးသွားကြတယ်။ ငွေဆောင်း၊ နောင်သောကလည်း ရက်တိုခရီးစဉ်တွေအနေနဲ့

သွားရောက်လည်ပတ်ကြတယ်။ လူငယ်တွေကြား တိမ်ပင်လယ်ကြည့် တာတွေကလည်း စိတ်ဝင်စားမှုများလာကြတယ်။” ဟု ခရီးသွားအေဂျင်စီတစ်ခုခု တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ထို့အပြင် ယခုနောက်လိုင်လင်လင်များသည် တိမ်ပင်လယ်ခရီးစဉ်၊ အပန်းဖြေခရီးများသို့ သွားရောက်၍ အပန်းဖြေလည်ပတ်မှုများရှိ လာကြပြီး ယခုကဲ့သို့ အပန်းဖြေခရီးစဉ်များ ဖော်ဆောင်လာခြင်းသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တစ်စိတ်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေကြောင်း ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးလှိုင်ဦးက ပြောကြားသည်။

“တိမ်ပင်လယ်တို၊ ရေတံခွန်တို့ သာယာလှပတိမ်ရှမ်းတွေကို ခရီးသွားတွေအနေနဲ့ သွားရောက်တယ်။ ကြည့်ရှုတယ်။ အနားယူ

တယ်ဆိုရင် ပြည်တွင်းခရီးသွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကောင်းတဲ့အလားအလာပါ။ သာတာကို အခြေခံတဲ့ခရီးသွားလုပ်ငန်း အပန်းဖြေတဲ့ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ရေဖြေခရီးသွားတာတောင်သာအလှူ ဆိုတာ တခုထူးခြားတဲ့အတွက် နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားသည်ဝင်ရောက်မှု အတွက် ဆွဲဆောင်တယ်။ ဒါပေမယ့် ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင်အရင် ဆောင်ရွက်တယ်။ နောက်ပြီး နိုင်ငံအစိုးရ၊ ခရီးသွားတွေကို ကြိုဆိုဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုတွေ လုပ်ဆောင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။” ဟု ၎င်းက ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ သလတာကာလအတွင်း လိုဏ်ဂူပုထိုးတော်နှင့်တည့်သည့် ပြည်တွင်းခရီးသွားအရေအတွက်မှာ ဝ ဒသေ ၈၅ သန်း ရှိခဲ့ကြောင်း ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန စာရင်းအင်းဌာနမှ သိရသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ (အမျိုးသား)တော်လှန်ရေးအဖြစ် မန္တလေးစုနံ(က)အသင်းနှင့် မန္တလေးစုနံ(ခ)အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

◆ ဓနု ဖုန်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ (အမျိုးသား)တော်လှန်ရေးအဖြစ် မန္တလေးစုနံ(က) အသင်းနှင့် မန္တလေးစုနံ(ခ)အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်တွင် နှစ်ဖက်အသင်းများသည် ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အသင်းများဖြစ်သည်နှင့်အညီ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပြန်အလှန် အကြိတ်အနယ်ဖိအားပေး ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ပထမပိုင်း ပွဲကစားချိန် ၁၆ မိနစ်တွင် မန္တလေးစုနံ (ခ)အသင်းက

ဦးဆောင်ဂိုးကို သွင်းယူခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၃၆ မိနစ်တွင် ဒုတိယပိုင်းကို ထပ်မံသွင်းယူခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယပိုင်းကို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ၏ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် မန္တလေးစုနံ(က) အသင်းနှင့် မန္တလေးစုနံ(ခ)အသင်းတို့ ထပ်မံသွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ အနိုင်ရဗိုလ်စွဲ ယင်းနောက် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပြန်အလှန် ဖိအားပေးကစားကြပြီး ပွဲကစားချိန် ၅၉ မိနစ်တွင် မန္တလေးစုနံ (က) အသင်းက ပထမဆုံးချောပွားကို မြန်လည်သွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး ပွဲကစားချိန် ၇၄ မိနစ်တွင် ဒုတိယချောပွားကို ထပ်မံသွင်းယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း

ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၉၀ ပြီးဆုံးချိန်တွင် မန္တလေးစုနံ(ခ) အသင်းက မန္တလေးစုနံ(က) အသင်းကို သုံးဂိုး- နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရဗိုလ်စွဲသွားပြီး တံခွန်စိုက်ဆုပေးလာကြပြီး ဆွတ်ခူးရရှိသွားသည်။ ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေး အောင်ချိန်ဖြင့် ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲတွင် အကောင်းဆုံး (ဂိုးသမား)ဆု၊ အကောင်းဆုံး (နောက်တန်း)ဆု၊ အကောင်းဆုံး (အလယ်တန်း)ဆု၊ အကောင်းဆုံး (ရှေ့တန်း)ဆုနှင့် ပွဲစဉ်တစ်လျှောက်အကောင်းဆုံး အားကစားသမားဆုရရှိသူများကို ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာ မူလန်၊ မန်ပြိုင်မင်းမောင်၊ ပိုးရယ်အောင်သိန်းနှင့် ဒေါ်ခွဲသူတို့က တစ်ဦးချင်း အကောင်းဆုံးဆုတံဆိပ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေး အောင်ချိန်ဖြင့် ကြိုဆိုသည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဝဏ္ဏမောင်လှိုင်က နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်စုနံ(ခ)အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေးပေး ကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောစောက စာမျက်နှာ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးစုနံ(ခ)အသင်းအား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော တတိယဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်စုနံ(က)အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုပေး အောင်ချိန်ဖြင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဝဏ္ဏမောင်လှိုင် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်စုနံ(ခ)အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေး အောင်ချိန်ဖြင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် မန်ပြိုင်မင်းမောင် အကောင်းဆုံး ကစားသမားဆုရရှိသူ တစ်ဦးအား ဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေး အောင်ချိန်ဖြင့်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ
 တတိယဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်ဇုန်(က)အသင်းကို လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်က ဒုတိယဆုရရှိသည့် မန္တလေးဇုန်(က)အသင်းကိုလည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေးအပ်နှံခြင်းဖြစ်ကြသည်။
 ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးက ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးဇုန်(ခ)အသင်းအား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်များကို ပေးအပ်နှံခြင်းဖြစ်ကြသည်။
တံခွန်စိုက် ဆုပေးပေးအပ်
 ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးဇုန်(ခ)အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုပေးပေးအပ်နှံခြင်းဖြစ်ကြသည်။
 ဆုပေးပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစင်



ဂုဏ်ပြုဆုပေး အပ်နှံခြင်း
 နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးဇုန်(ခ)အသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုပေးအပ်နှံခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်
 နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကားလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းကြောင်းကိုပါ ပြသနိုင်မည့် ပြတိုက်ကြီးတစ်ခုကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ရန် အစီအစဉ်ရှိနေ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ကားလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းကြောင်းကိုပါ ပြသနိုင်မည့် ပြတိုက်ကြီးတစ်ခုကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်သွားရန် အစီအစဉ်ရှိကြောင်း ကားစာမပေါ်ပေါက်ရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ကိုသန်းနိုင်၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

လက်ရှိ ဗန်းမောက်မြို့နယ်တွင် ကားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်ကို တည်ဆောက်ပြီးနောက် ကားတိုင်းရင်းသားတို့၏ ဖွဲ့စည်းပုံများကို စုဆောင်းနေကာ နေ့စဉ်တွင် သမိုင်းကြောင်းကိုပါ ပြသနိုင်မည့် ပြတိုက်အဆင့်အထိ တည်ဆောက်ပြသနိုင်ရန် အတွက် ရည်ရွယ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ရန်ပုံငွေ ရှိရန်ရှိသလို အကြီးကြီး ဆောက်ဖို့ ရှိတယ်။ အခုကတော့လက်ရှိ လုပ်ထားတဲ့ဟာက ကြီးကြီးမားမား မဟုတ်သေးဘူး။ လက်ရှိ သုံးနေတဲ့ အခြေအနေကို ပြသမှာပဲရှိတာ။ နောက်ပိုင်း ကျွန်တော်တို့ ရည်မှန်းထားတာကနေရာ ကျယ်ကျယ်ဝန်းဝန်းရထားဆီရင် ပြတိုက်အကြီးကြီး ဆောက်ပြီးတော့ ရေတုန်းကဟာတွေရော

ရေဟောင်းပစ္စည်းတွေကစ အစကျင်းပြသဖို့ လုပ်သေးပါ။ ဒါပေမယ့် အဲဒါက အဆောက်အအုံတောင် မဆောက်ရသေးပါဘူး။ ဟု ကိုသန်းနိုင်က ဆိုသည်။

လက်ရှိ အဆောက်အုံမှာ အဆောက်အအုံငယ်သာဖြစ်ပြီး ကားကုန်နံ့ပေးသွင်း အသုံးပြုနေသော အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိတည်ဆောက်ပြီးစီးသွားသည့် ကားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက်ကို မပြောနိုင်သေးကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။

“လက်ရှိ ကားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်အတွက် ပစ္စည်းတွေစုတာက ဘယ်လောက် ရာခိုင်နှုန်းပြီးတယ်လို့ အတိအကျတော့ မသိပါဘူး။ ကားဒေသမှာ အသုံးပြုနေတဲ့ဟာတွေကို ပြသဖို့လုပ်နေတာပါ။ လောလောဆယ်မှာ မြေပြင်ဆင်းလို့ မရသေးတာမို့လို့ ဆက်စောင့်နေတာပါ။ လောလောဆယ်ကတော့ ဆိုင်းငံ့ထားတဲ့ အခြေအနေပါ” ဟု ကိုသန်းနိုင်က ဆိုသည်။

သစ်တော်

ကျောက်ဆည်မြို့၌ ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်းဖွင့်

ကျောက်ဆည် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့တွင် ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း အမှတ် ၅၂၀၂၂) ကို ယနေ့ နံနက်က ကျောက်ဆည်ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာန၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင် ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်း သဘာဝဘေး

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မျိုးသိန်းက မီးသတ်ဦးစီးဌာန ခရိုင်အဆင့် သင်တန်းအဖွဲ့ဝင်များအား ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရာတွင် စိတ်ဓာတ်ကြီးစိုက်မှုနှင့် အရေးကြီးကြောင်းကို ယခု မျက်မှောက်ကာလတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း သဘာဝဘေး

အန္တရာယ်များ နေရာအနှံ့ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ တေးအန္တရာယ် မဖြစ်ပေါ်စေ ကာလကတည်းက ကြိုတင်လေ့ကျင့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ထားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းသို့ ကျောက်ဆည်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ သင်တန်းသင်တန်းဝင် ၂၀၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀ စုစုပေါင်း ၆၅ ဦး တက်ရောက် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ကျော်ကြီး

မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ခွေတာပါ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ ဇိုးဝင်းအား ကျောင်းဆင်းတပ်ခွဲများက အနေးလျှောက်၊ အမြန်လျှောက်ဖြင့် ချီတက်အလေးပြုကြစဉ်။

ကျော့မှမှ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက် ပညာတက္ကသိုလ် စာပေဌာနနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဌာနတို့မှ နည်းပြ အရာရှိများနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ မိတ်ကြားထားသည့် စည်သူညီ တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အလေးပြုခြင်းကို ခံယူ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီး ချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ ဇိုးဝင်း က သင်တန်းဆင်း တပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီးနောက် အလင်တော်အဖွဲ့နှင့် ကျောင်းဆင်း တပ်ခွဲများအား စစ်ဆေးသည်။ ၎င်းနောက် ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်အား ကျောင်းဆင်းတပ်ခွဲများက အနေး လျှောက်၊ အမြန်လျှောက်ဖြင့် ချီတက်အလေးပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရိပျံချို မဟာ သရေစည်သူ ဇိုးဝင်းသည် တပ်မ တော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ ဇိုးဝင်း အလင်တော်အဖွဲ့နှင့် ကျောင်းဆင်းတပ်ခွဲများအား စစ်ဆေးစဉ်။

တက္ကသိုလ်၊ အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံတွဲသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈)မှ အကောင်းဆုံး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နန်းနွယ်နွယ်အေး၊ လေ့ကျင့်ရေး ဘူးချွန်ဆရာရှိသူ သင်တန်းသူ သိရိပေါနှင့် စာပေထူးချွန်ဆရာရှိသူ သင်တန်းသူ အိမ်နွန်ကျော်တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

မိန့်ခွန်းပြောကြား ယင်းနောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာ သရေစည်သူ သတိုးသိရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင် ကိုယ်စား နိုင်ငံ တော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရိပျံချို မဟာ သရေစည်သူ ဇိုးဝင်း က မိန့်ခွန်း ပြောကြားရာတွင် ဒီနေ့သည် တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက် ပညာတက္ကသိုလ် သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံတွဲ သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၁)နှင့် အမျိုးသမီး သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံ တွဲသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈)တို့၏ သင်တန်းဆင်းသည် နေ့ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် လည်း ကာကွယ်ရေးစွမ်းအားစု တစ်ရပ် အားသစ်လောင်းသည် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်း နေရာအသီးသီးတွင် တာဝန်များ ကို ကျမှန်စွာထမ်းဆောင်နေကြ ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေး

ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက် ပညာတက္ကသိုလ်သည် ယနေ့အပါ အဝင် သူနာပြုပါရဂူဘွဲ့၊ သူနာပြု မဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဝါးမဟာသိပ္ပံ ဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာ သင်ကြားရေးဘွဲ့၊ လွန် ဒီပလိုမာ ဘွဲ့၊ သူနာပြုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဝါး ကျွမ်းကျင်မှုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဘက် ဆိုင်ရာ နည်းပညာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ရရှိသူ စုစုပေါင်း ၅၄၂၄ ဦးကို “ကျွမ်းကျင် အရာရှိကြီးသော အင်အားစုကြီး ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မ တော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာ တက္ကသိုလ်အနေဖြင့် တော်နှင့် အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပညာရပ်များ နှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာ များကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့် အညီ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိကြောင်း။

“ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်သည် ယနေ့အပါအဝင် သူနာပြုပါရဂူဘွဲ့၊ သူနာပြုမဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဝါးမဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာမဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးပညာသင်ကြားရေးဘွဲ့လွန် ဒီပလိုမာဘွဲ့၊ သူနာပြု သိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဝါးကျွမ်းကျင်မှုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ရရှိသူ စုစုပေါင်း ၅၄၂၄ ဦးကို “ကျွမ်းကျင်အရာရှိကြီးသော အင်အားစုကြီး ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မ တော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာ တက္ကသိုလ်အနေဖြင့် တော်နှင့် အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပညာရပ်များ နှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာ များကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့် အညီ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိကြောင်း။ ”

မိမိတို့ ယနေ့မြင်းချမ်းရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် မိမိတို့၏ သားစဉ်မြေးဆက် လူငယ်များအတွက် တည်ငြိမ်သည့်အနာဂတ်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်အောင် လက်ဆင့်ကမ်းအမွေပေးနိုင်ရန် အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက်၊ တစ်ဦးတစ်ယောက် နာမည်ကောင်းရရန်အတွက် ဖော်ဆောင်နေခြင်း မဟုတ်ပေ။

[နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ (၃-၃-၂၀၂၁) ရက်တွင် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၁) တွင် ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်]



ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားများ

ဓာတ်ပုံ - ကျော်ဆွေဦး

စာမျက်နှာ ၆၄

ထိုအပြင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ တက္ကသိုလ်များ၏ သင်ရိုး ညွှန်တမ်းများ၊ သင်ကြားသင်ယူမှု နည်းလမ်းများကို အမြဲမပြတ် လေ့လာပြီး မြန်မာနိုင်ငံ သူနာပြု နှင့် သားမှားကောင်စီ၏ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ သင်ရိုး ညွှန်တမ်းအသစ်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်က စတင်ပြီး ပြင်ဆင်ရေးဆွဲခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် သတ်မှတ် စီချိန်ညွှန်များနှင့် အညီ သင်ရိုးညွှန်တမ်းအသစ်ကို အတည်ပြုပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ လောကုင်္ဂရေးနစ်က အမေပြု၍ သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့သင်တန်းဆင်းသည့် သူများသည် သင်ရိုးညွှန်တမ်းအသစ်နှင့် ပထမဦးဆုံး လောကုင်္ဂ ဖွေးထွတ်ပေးလိုက်သည့် သူများပင် ဖြစ်ကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပုရိ ဗဟာသရ စည်သူ စိုးဝင်း လောကုင်္ဂရေးဆွဲဆရာရရှိသူ သင်တန်းသူ သီရိပုရိနှင့် တာပတူးချွန်ဆရာရရှိသူ သင်တန်းသူ အိမ်မွန်ကျော်တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အထောက်အကူပြုပေးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်များသည် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၏ အဓိက လုပ်ငန်းတာဝန်ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်၏ ကာကွယ်ရေး စွမ်းအား မြှင့်ဆောင်ပေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အထောက်အကူပြုပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ သူနာပြုတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြုစုကုသမှုဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်အရ လူနာတစ်ဦးချင်းစီကို လိုအပ်သော ပြုစုမှုများပေးရသလို ဆေး

ကုသမှုတွင် အသုံးပြုရသည့် ဆေးဝါးများနှင့် ဆေးဝါးများကို လုပ်ငန်းစဉ်မပျက်အခြေအနေဖြင့် နိုင်ငံအခြေအနေ ရှိစေရန် အမြဲသတိရှိရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ခေတ်နှင့်အညီ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသည့် သူနာပြုနည်းစနစ်များနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာများအကြောင်းကို

လည်း စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာသွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်အခြေခံ သူနာပြုကောင်းတစ်ဦးအတွက် အရေးကြီးဆုံးသည် သူနာပြုစိတ်ဓာတ် (The Spirit of Nursing) နိုင်ငံမာရ်သန် နေရန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံ သူနာပြုစိတ်ဓာတ် ဖြစ်သည့် သနားခြင်း၊ နေရာသေသေတွင် မည်သည့် သနားမှုမရှိဘဲ နေထိုင်ရမည်ဟု ကိုယ်ချင်းစိတ်က ခံနိုင်ရည်ရှိမှု၊ ရိုးသားမှုနှင့် အနစ်နာခံတတ်မှု စသည့် အချက်များနှင့် ပြည့်စုံနေပါက အချက်အချာအဖြစ် နေရာသေသေတွင် မည်သည့်တာဝန်ကိုမျှ မကျေမနပ်အောင် ထမ်းဆောင်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သူနာပြုကောင်း ဆိုသည့် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၏ တစ်ဦး၏ အပြောအဆို အပြုအမူ အရေးအထိုက်များသည် လူနာအတွက် ဝေဒနာတစ်စက်သက်သာ

ပေးခြင်းဖြစ်၍ စိတ်ဆွေကဲ့သို့ ဆက်ဆံခြင်း၊ ရိုင်းပင်ကုသခြင်း၊ ရိုးသားခြင်း၊ စိတ်ရှည်သည်းခံနိုင်ခြင်း၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာခြင်း၊ ကိုယ်ချင်းစိတ်ကုသခြင်း၊ အကြင်နာတရားရှိခြင်း စသည့် သူနာပြုတစ်ယောက် ကျင့်ကြံနေထိုင်ရမည့် အချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာကျင့်ကြံသွားကြရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ သူနာပြုလုပ်ငန်းသည် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍအတွက် အခြေခံအကျဆုံးနှင့် အရေးပါဆုံးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ ထမ်းဆောင်နေသည့် တာဝန်အပေါ်တွင် ဝေပေါ့ဆာသဘောထားရှိပြီး ဆေးဝါးကုသမှုများအနေနှင့် လူသားတို့၏ ကျန်းမာရေးအတွက် အသုံးဝင်နိုင်သည့် သစ်ပင်၊ သစ်မြစ်၊ သစ်ဥ၊ သစ်ဖုများ၏ မည်သည့်အစိတ်ကို လေ့လာနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွယ်မြက်သစ်ပင်များ၏ သဘာဝပစ္စည်း၊ ဓာတ်ပစ္စည်း၊ ရုပ်ဂုဏ်သတ္တိ၊ ဓာတ်ဂုဏ်သတ္တိ

သူနာပြုလုပ်ငန်းသည် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍအတွက် အခြေခံအကျဆုံးနှင့် အရေးပါဆုံး လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ ထမ်းဆောင်နေရသည့် တာဝန်အပေါ်တွင် ဝေပေါ့ဆာသဘောထားရှိပြီး ဆေးဝါးကုသမှုများအနေနှင့် လူသားတို့၏ ကျန်းမာရေးအတွက် အသုံးဝင်နိုင်သည့် သစ်ပင်၊ သစ်မြစ်၊ သစ်ဥ၊ သစ်ဖုများ၏ မည်သည့်အစိတ်ကို လေ့လာနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွယ်မြက်သစ်ပင်များ၏ သဘာဝပစ္စည်း၊ ဓာတ်ပစ္စည်း၊ ရုပ်ဂုဏ်သတ္တိ၊ ဓာတ်ဂုဏ်သတ္တိ

အခြေခံအကျဆုံးနှင့် အရေးပါဆုံးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ ထမ်းဆောင်နေရသည့် တာဝန်အပေါ်တွင် ဝေပေါ့ဆာသဘောထားရှိပြီး ဆေးဝါးကုသမှုများအနေနှင့် လူသားတို့၏ ကျန်းမာရေးအတွက် အသုံးဝင်နိုင်သည့် သစ်ပင်၊ သစ်မြစ်၊ သစ်ဥ၊ သစ်ဖုများ၏ မည်သည့်အစိတ်ကို လေ့လာနေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွယ်မြက်သစ်ပင်များ၏ သဘာဝပစ္စည်း၊ ဓာတ်ပစ္စည်း၊ ရုပ်ဂုဏ်သတ္တိ၊ ဓာတ်ဂုဏ်သတ္တိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရီပုရိ ဗဟာသရေစဉ်သို့ ခိုးဝင်း တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၁)နှင့် အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ဖြူစံရေးပြအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၇ မှ

များကတစ်ဆင့် ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အာနိသင်များကို လူသားတို့ အသုံးပြုနိုင်ရန် ရှာဖွေဖော်စပ်နေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုသို့ဖော်စပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများအကြောင်းကို နားလည်ရမည့်အပြင် ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြုတတ်ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ဆေးဝါးများကို ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ လူနာလက်ဝယ်သို့ မပျက်စီး မှန်မှန်ကန်ကန် ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့သည်လည်း ဆေးဝါးကျွမ်းကျင်သူများ လုပ်ငန်းတာဝန်များပင် ဖြစ်ကြောင်း။

မှတ်တမ်းကောင်းရေးထိုး အနောက်တိုင်း ဆေးပညာပိုင်းတွင်သာမက တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်ပိုင်းတွင်လည်း ကျွမ်းဝင်စွမ်းရည်များဖြစ်အောင် ကျင့်ကြံအားထုတ်ပြီး တပ်မတော်သားမိသားစုများနှင့် ပြည်သူလူထုအား ကျန်းမာရေးအသိပညာဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ဆေးအကာအကွယ်ပေးခြင်း စသည့်ပြုစုကုသခြင်းများနှင့် အလုပ်အကျွေးပြုစောင့်ရှောက်သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုအပြင် ဆေးဝါးနှင့်

“ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထမ်းဆောင်ကြရမည့် အဓိကတာဝန်သည် သူတစ်ပါးအသက်ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကယ်ဆယ်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ် ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မွန်မြတ်ပြုစင်ပြီး ထူးကဲသည့် ကုသိုလ်အကျိုးကိုရရှိစေမည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်တစ်ခုပင်ဖြစ် ”

အထောက်အကူပြုပစ္စည်း ကိရိယာများကိုလည်း ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ နေရာတကျ အသုံးပြုတတ်ကြရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အချိန်အခါနှင့် နေရာဒေသပေါ်မူတည်ပြီး တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်နှင့် ခေတ်သစ်ဆေး ပညာရပ်များကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် တွဲဖက်အသုံးပြုတတ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း။ သို့မှသာ “ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင် တိုက်ခိုက်ရန်” ဆိုသည့် ဆေးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်ကို စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝစွာ ထမ်းကိုင်သယ်ပိုးနိုင်သည့် ဆေးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့ဝင်ကောင်းများ အဖြစ် မှတ်တမ်းကောင်း ရေးထိုးနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း။

လေ့လာဆည်းပူး အခြား ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပညာရပ်ဖြစ်သည့် ဓာတ်ခွဲနှင့် ပညာ ကျွမ်းကျင်သူများ ဓာတ်မှန်

ပုံရိပ်ဖော်ကျွမ်းကျင်သူများ၊ ခန္ဓာသန်စွမ်းမှုနှင့်ပညာ ကျွမ်းကျင်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့အထူးပြု ကျွမ်းကျင်ဘာသာရပ်အလိုက် လူနာများအပေါ် ကုသမှုပေးရာတွင် မှန်ကန်ထိရောက်မှုရှိသည့် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်မှုများနှင့် ကောင်းမွန်ပြည့်စုံသည့် ကျန်းမာရေးပြုစောင့်ရှောက်ကုသမှုများ ပေးနိုင်ရန်အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာဆည်းပူးနေရမည်ဖြစ်ကြောင်း ထို့အပြင် အထူးပြု ဘာသာရပ်အလိုက် သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေရမည်အပြင် လူနာများ၏ ကောင်းကျိုးအတွက် အခြားသော ဆေးပညာရပ်ဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီးပြည့်စုံသည့် ကုသမှုများပေးသွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

တာဝန်ကျရာနယ်မြေ ဒေသအသီးသီးကို ရောက်ရှိသွားချိန်တွင် တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များကိုသာမက ဒေသတွင်း ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကိုပါ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်သည့် နေရာတွင် ဆေးဝန်ထမ်းပြောင်းလဲနေသည့် ဆေးပညာရပ်များကို ဆက်လက် လေ့လာဆည်းပူးကာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့် ပြုစုကုသရေး၊ ရောဂါရှာဖွေရေး၊ တားဆီးပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး မြှင့်တင်ပေးရေးနှင့် ပြန်လည်သန်စွမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖြောင့်တစေကာ အရင်းခံပြီး နိုင်ငံသားကောင်း၊ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များဖို့ ကျောသား၊ ရင်သား မခွဲခြားဘဲ စိတ်ကောင်းစေကာ

ကောင်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။ ဆေးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုကာလများတွင် စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် အပြင် လွတ်လပ်ရေးမပြီးကာလမှ ယနေ့အချိန်ထိ တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ပြည်သူလူထုအပေါ် အထင် တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးသည့်အခါ သာမန်အချိန်များ သာမက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သည့် အချိန်များတွင်ပါ ရှေ့တန်းလူနာများနှင့် တိုက်ဘက်ပြီး ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်း ပြုကျင့်ကြရမည် ကူတိုင်း ရည်မှန်းချက် တာဝန်များနှင့်အညီ ပြုစုကုသမှုပေးခြင်းသည် ဆေးဝန်ထမ်းကောင်းတစ်ဦး၏ စံပြုလုပ်ရပ်ကို ဖော်ထုတ်ပြသခြင်း ဖြစ်သကဲ့သို့ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာပြုလုပ်မှုကို ဖော်ညွှန်းဖြင့်တင်ပေးခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ကြောင့် သူနာပြုအဓိကဌာနများ နှင့်အညီ ကတိသစ္စာပြုထားသည့်အတိုင်း ပြုစုကျင့်ကြံနေထိုင်ပြီး ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၏ ဂုဏ်ဒြပ်နှင့် တပ်မတော် အစဉ်အလာကို မြှင့်တင်နိုင်သည့် တပ်မတော် သူနာပြုကောင်းများ အဖြစ် မှတ်တမ်း ရေးထိုးသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။

များသာမက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် နယ်မြေဆေးကုသရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းကာ ဆေးဝန်ထမ်းရင်းသားပြည့်သူလူထုများကို ကျန်းမာရေးပြုစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်တစ်ခုပင်ဖြစ် ဆေးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထမ်းဆောင်ကြရသည့် အဓိကတာဝန်သည် သူတစ်ပါးအသက်ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကယ်ဆယ်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မွန်မြတ်ပြုစင်ပြီး ထူးကဲသည့် ကုသိုလ်အကျိုးကို ရရှိစေမည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်တစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ စောင့်ရှောက်ကုသရမည့် လူနာများနှင့် တိုက်ဘက်ပြီး ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်တိုင်း ပြုကျင့်ကြရမည် ကူတိုင်း ရည်မှန်းချက် တာဝန်များနှင့်အညီ ပြုစုကုသမှုပေးခြင်းသည် ဆေးဝန်ထမ်းကောင်းတစ်ဦး၏ စံပြုလုပ်ရပ်ကို ဖော်ထုတ်ပြသခြင်း ဖြစ်သကဲ့သို့ တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာပြုလုပ်မှုကို ဖော်ညွှန်းဖြင့်တင်ပေးခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ကြောင့် သူနာပြုအဓိကဌာနများ နှင့်အညီ ကတိသစ္စာပြုထားသည့်အတိုင်း ပြုစုကျင့်ကြံနေထိုင်ပြီး ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၏ ဂုဏ်ဒြပ်နှင့် တပ်မတော် အစဉ်အလာကို မြှင့်တင်နိုင်သည့် တပ်မတော် သူနာပြုကောင်းများ အဖြစ် မှတ်တမ်း ရေးထိုးသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သိရီပုရိ ဗဟာသရေစဉ်သို့ ခိုးဝင်း ထူးချွန်ဆုရရှိကြသည့် သင်တန်းသူများအား ဆွေးနွေး ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး ခုတင်(၁၀၀၀) ရှိ အထူးကုသမှုစင်တာ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း သည် ဧည့်သည်အဖြစ် အထူးကုသမှုစင်တာ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း သည် အထူးကုသမှုစင်တာ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။ အားပေးစကားပြောကြား အလားတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ၏ ဧည့်သည်အဖြစ် အထူးကုသမှုစင်တာ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဆေးရုံတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးက လက်ခံရယူစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ ဧည့်သည်အဖြစ် အထူးကုသမှုစင်တာ၌ တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသော ရဲမေများနှင့် မိသားစုဝင်များအား အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ၏ ဧည့်သည်အဖြစ် အထူးကုသမှုစင်တာ၌ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသော အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်များအတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လျှင်မြန်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံယူခဲ့ကြသည်။
အလားတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) သည် ဆေးရုံတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများကို ပေးအပ်ရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၁)နှင့် အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) တို့မှ သင်တန်းဆင်းသင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဆေးဝန်ထမ်းတာဝန်ခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၁) နှင့် အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) တို့မှ သင်တန်းဆင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဆေးဝန်ထမ်းတာဝန်ခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်

ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးကြီး(ကြည်း) စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှူး တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီးဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းဗိုလ်နှင့် ကျောင်းဆင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနား အစီအစဉ်အရ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦး၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်

ဆေးဘက်ပညာ တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီးတို့သည် စင်ပြင်ထက်တွင် နေရာယူကြပြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦးက ကျောင်းဆင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူတစ်ဦးချင်းစီအား ဆေးဝန်ထမ်းတာဝန်ခန့်အပ်လှည့်ပေးပေးအပ်သည်။ (ယာဝု) ထို့နောက် စစ်ရေးချုပ်ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကိုရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်နေ့ (၂၁) သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့ သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၁) တို့မှ သင်တန်းဆင်းသင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဆေးဝန်ထမ်းတာဝန်ခန့်အပ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးအတွက် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး

ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်းနှင့် စက်မှုဥယျာဉ်စီမံကိန်း စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပါက ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများစွာရရှိမည်

နေပြည်တော် ၇ ဇူလိုင် ၂၀၂၃ - ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် သဘောတူစာချုပ် (Concession Agreement) ကို ပြည့်စွက်သည့် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် (Addendum) လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေမိုးကြိုးတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View Hotel ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန်ဆိုင်ရာစနစ် အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပိုင်ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဇိုးလှိုင်ချိုကြီး ဖြစ်ထွန်းဦး တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

မီဒီယာများတက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန် ဆိုင်ရာ ဗဟိုလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးဌာန (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာကစေမီ၊ ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ဦးအောင်မောင်အုန်း၊ ဦးထွန်းအုန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဌာန ဌာနချုပ်အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ အထူးစီးပွားရေးဇုန်အသင်း၏ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ CITIC Group မှ ဥက္ကဋ္ဌ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံအဖွဲ့မှ သုံးလယ် တာဝန်ခံနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ မီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဇိုးလှိုင်ချိုကြီး ဖြစ်ထွန်းဦးက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် နယ်စပ်စီးပွားရေးတစ်ဖက်လျက်ရှိ သည့် အိမ်နီးချင်းများဖြစ်ကြပြီး ရာစုနှစ်ပေါင်းများစွာ ကတည်းက အလွန်အေးချမ်းစွာသာ ဆွေမျိုးပါးတော် မော်ကင်ဆံရေးရှိကြောင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် သံတမန် ဆက်ဆံရေး နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံ အကြား နိုင်ငံရေးအရ အခြေခံအလုပ်ကြံညီမျှ ပိုမို နက်ရှိုင်းလာပြီး ရှေ့ကြည့်ရေးလမ်း၊ ပိုမိုနက်ရှိုင်း နက်ရှိုင်းလာပြီး ရှေ့ကြည့်ရေးလမ်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စသည့်စီးပွားရေးကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ဖူးများလည်း ပိုမိုတိုးတက်လာကြောင်း၊ တရုတ်- မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံ(CMEC) သည် ကိုလိုမီတာ ၁၇၀၀ ရှည်လျားပြီး တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကွမ်းဖြူမြို့ မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ဒိမ်း မန္တလေးမြို့ကို



ပြတ်ကာ အနောက်ဘက် ပင်လယ်ရေကြောင်း၊ ထွက်ပေါက်ဖြစ်သည့် ကျောက်ဖြူမြို့ကို ဆက်သွယ် ဖောက်လုပ်ထားသည့် စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊

ကျောက်ဖြူမြို့သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် ကမ်းခြေတွင်တည်ရှိပြီး အနောက်မြို့ဖွဲ့တိုးတက်မှု အတွက် မဟာဗျူဟာပြောက် တန်ဖိုးကြီးမားသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တန်ဖိုးကြီး စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများစွာ ရှိနေခြင်းကြောင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်အနေ ဖြင့် ကျောက်ဖြူဒေသကို အထူးစီးပွားရေးဇုန်တစ်ခု ထူထောင်ရန် နိုင်ငံတော်ကရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့် ပတ်သက်ခဲ့ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် အတွင်း တည်ဆောက်မည့် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏကြီးမားစွာဖြင့် မြန်မာ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည့် စီမံကိန်းကြီးတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် အစုရှယ်ယာရှင် များနှင့် သက်ဆိုင်သောသဘောတူစာချုပ် (Shareholders' Agreement) နှင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် သဘောတူစာချုပ် (Concession Agreement) များ

ကို ၂၀၂၃ ပြည့်နှစ်ကတည်းက ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက် ကိုဗစ်-၁၉ ကျောက်ဖြူဒေသ ကျောက်ဖြူ အထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် CITIC တက်ဖွဲ့စစ်မေး ဆွေးနွေးမှုများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နေခြင်းတို့ကြောင့် စီမံကိန်းစတင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် နှစ်နိုင်စေရန် မော့ဇုံနေနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် စီမံကိန်းစတင် ရှာ ပြန်လည်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး (Concession Agreement) အား ပိုမိုပြည့်စုံစေရန်နှင့် တရုတ် ပိုမိုရင်းနှီးမှုများ စားလှည့်သဘောတော်လက်ရန် လိုအပ်သည့်အတွက် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် (Addendum) ကို ယနေ့တွင် သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် ကျောက်ဖြူဒေသအပင် ရိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ကိုဖန်တီးပေးနိုင်ရုံသာမက မြန်မာနိုင်ငံ လူမှုစီးပွား တဝှမ်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပေးနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံကြား ကိုသွယ်မှုနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ကို ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့်၊ ကျောက်ဖြူ စီမံကိန်းကြီးမှတစ်ဆင့် တောင်အာရှ၊ အနောက် နှင့် အာဖရိက မှ တစ်ဆင့်မည်ကဲ့သို့ ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌ အသုံးပြုပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းဖြင့် အချိန်နှင့် ကော်မတီဝင်များ အထူးသက်သာစေနိုင်မည် ကြောင်း။

ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များစွာရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းကို အမြန်ဆုံး စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပင် ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ပိုမို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများ အကြား ကုန်သွယ် စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကြ အေးချမ်း သာယာစွာဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ကြရန် ဆန္ဒပြု ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန်ဆိုင်ရာ ဗဟိုလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ CITIC Group ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံအဖွဲ့မှ သုံးလယ်တာဝန်ခံတို့က ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန်ဆိုင်ရာ ရေနက်ဆိပ်ကမ်း စီမံကိန်းအတွက် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် သဘောတူစာချုပ် (Concession Agreement) ကို ပြည့်စွက်သည့် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် (Addendum) လက်မှတ် ရေးထိုးခြင်းနှင့် စပ်လျှဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပြုလုပ်ခြင်းကြောင့်



ယင်းနောက် ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် သဘောတူစာချုပ် (Concession Agreement) ကို ပြည့်စွက်သည့် နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် (Addendum) အသုံးပြုပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းဖြင့် အချိန်နှင့် ကော်မတီဝင်များ အထူးသက်သာစေနိုင်မည် ကြောင်း။

ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင် ကျောက်ဖြူရေနက်ဆိပ်ကမ်း စီမံကိန်းအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ပထမဆုံးသော နိုင်ငံတော်အဆင့်စီမံ ကျောက်ဖြူရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်းကြား စတင် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေး ဇုန်တွင်ပါဝင်သည့် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း တည်ဆောက်မှုနှင့်အတူ စက်မှုဥယျာဉ်စီမံကိန်းတို့ကို ပထမလက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက် ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်းနှင့် စက်မှုဥယျာဉ်စီမံကိန်းတို့ကို ၂၀၁၁ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပါက ဒေသခံ ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများစွာရရှိမည် ဟု ဆိုကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့

ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စွာထွန်းနှင့် ကျောက်ဖြူအထူး စီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်းတက် ဒါရိုက်တာ Mr.Liang Chuanxin တို့ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် ခွင့် သဘောတူစာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၁၄

အဆိုပါစီမံကိန်းပြီးစီးပါက တစ်နှစ်လျှင် ပေ ၂၀ ကုန်တိန်နာ အလုံးရေ ခုနှစ်သန်းခန့် လက်ထောက်နိုင်မည် စီမံကိန်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် စီမံကိန်းပြီးစီးပါက မြန်မာနိုင်ငံမှ ကုန်စည်များ အပါအဝင် မိမိနိုင်ငံကို ဖြတ်သန်းသွားမည့် ကုန်စည်များကို အာဖရိကနိုင်ငံများ၊ တောင်အာရှနိုင်ငံများနှင့် ဥရောပနိုင်ငံများကို တိုက်ရိုက်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်၌ တိုက်ရိုက်မတင်နိုင်သော်လည်းကောင်း၊ ဖခင်ကုန်စည်အစဉ် တင်ပို့နေကြောင်း၊ စီမံကိန်းစတင်တည်ဆောက်ရန် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအပေါ် ဆန်းစစ်ချက်နှင့်ပတ်သက်၍ ဝေပုံ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြုစီမံပြုပြင်၍ အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ် ရာခိုင်နှုန်းပြည့်ပြီးစီးအောင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းစတင်အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အခြေအနေအထားကို အညံ့များ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် နှစ်ဖက်ကလေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူဒေသခံ ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒမှာလည်း စီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံအဆိုအစီမံကိန်းအတွက် တောင်းဆိုချက်များလည်း ရှိကြောင်း၊ စီမံကိန်းသည့် ကျောက်ဖြူဒေသအပါအဝင်

- ❖ စီမံကိန်းကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကျောက်ဖြူဒေသအပါအဝင် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးနိုင်ရုံသာမက မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဘဝစွဲမြဲတိုးတက်မှုကိုပါ အထောက်အကူပေးနိုင်
- ❖ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့် စီးပွားရေးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောက်ဖြူစီမံကိန်းကြီးမှတစ်ဆင့် တောင်အာရှ၊ အနောက်အာရှနှင့် အာဖရိကမှ တင်သွင်းမည့် ကုန်ပစ္စည်းများကို တရုတ်ပြည်မကြီးသို့ စင်္ကြံလမ်းကြောင်းအသုံးပြုပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းဖြင့် အချိန်နှင့်ကုန်ကျစရိတ်များ အထူးသက်သာစေမည်ဖြစ်
- ❖ ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်းနှင့် စက်မှုဥယျာဉ်စီမံကိန်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပါက ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများစွာရရှိမည်

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့် အတန်းကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးနိုင်ရုံသာမက မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဘဝစွဲမြဲတိုးတက်မှုနှင့် မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံကြား စီးပွားရေးနှင့်ကုန်သွယ်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းပြီးစီးပါက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော နိုင်ငံတကာဆောင်မိ ရေနက်ဆိပ်ကမ်းအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါဆိပ်ကမ်းသည် အာရှ အာဖရိကနှင့် ဥရောပတိုက်ကြီးများနှင့် ဆက်သွယ်မည့် ကုန်သွယ်မှုအချက်အချာနေရာတစ်ခုဖြစ်လာနိုင်ပြီး ကမ္ဘာ့သို့ တံခါးပေါက်ကြီးအသွင်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဒေသတွင်း၏ လူမှုစီးပွားစွဲမြဲတိုးတက်ရေးကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းစီမံကိန်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်မည့် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း၊ ရာထူးကြီး ငယ်မရွာဘဲ မိမိလုပ်ဆောင်နိုင်သည့် ရွေးချယ်မှုကို အပြည့်အဝဖော်ထုတ်၍ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သံလွင်မြစ်အနောက်မြောက် ရန်သူကို မိတ်ဆွေဖြစ်အောင် မိတ်ဆွေကို ပို၍သစ်ခင်ရင်းနှီးအောင် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေ့စဉ်ညှိနှိုင်းခြင်း (Negotiation) တွင် နိုင်ငံတကာ ဆက်သွယ်ရေးအတွေ့အကြုံကောင်းများကို ကိုးကားပြီး နှစ်နိုင်ငံအကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ အသွေး တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားအောင် လုပ်ဆောင်ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးကို အထူးဂရုစိုက်ရန် မှာကြားလိုကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်များကို အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်း / အမှုထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ပြည်ပရှိမြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ် ရုံးများ သို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန လောကဓုတီခန်းမရှိ ကွင်းပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွဋ်နှင့် ဦးလွင်ဦး သံအမတ်ကြီးများ၊



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ပြည်ပရှိမြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အမှုထမ်းများက တစ်ဦးချင်းစီ အနေဖြင့် ငယ်တို့သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့် နိုင်ငံများကို မိတ်ဆက် တင်ပြကြသည်။

နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကိုဆောင်ရွက်လိုချင်သည့် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေက ပြည်ပသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ အားလုံးအတွက်

ဝမ်းမြောက်ကြောင်း၊ ဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြားလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု သွားရောက်ရခြင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကို ကိုယ်စွမ်းညှင်ထုစွမ်းရှိသမျှ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ပတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား (National Interest) ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် သံတမန်များ

အထင်အမြင် လွှဲများမှုများမရှိအောင် ရင်လင်းပြောကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည့်မှာ သံတမန်များ၏ တာဝန်ဖြစ်ကြောင်း၊ အချုပ်အခြားဖြစ်သော ကိုယ်စားလှယ် (Representation) ကို လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း၊ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ်၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ အားလုံးအလေးသိရှိထားပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် ခွင့်ပြုလေးစားလိုက်နာကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကြီး၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်

ခြင်းလမ်းနှင့် မိမိနိုင်ငံ၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက် ပြောင်းလဲမှုကို အမြဲမြဲတော်လေ့လာပြီး သင့်တင့်မျှတသည့် တုံ့ပြန်မှုမျိုးရရှိအောင် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း၊ ရာထူးကြီး ငယ်မရွာဘဲ မိမိလုပ်ဆောင်နိုင်သည့် ရွေးချယ်မှုကို အပြည့်အဝဖော်ထုတ်၍ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သံတမန်များအနေဖြင့် ရန်သူကို မိတ်ဆွေဖြစ်အောင် မိတ်ဆွေကို ပို၍သစ်ခင်ရင်းနှီးအောင် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေ့စဉ်ညှိနှိုင်းခြင်း (Negotiation) တွင် နိုင်ငံတကာ ဆက်သွယ်ရေးအတွေ့အကြုံကောင်းများကို ကိုးကားပြီး နှစ်နိုင်ငံအကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးချင်းစီ၏ အသွေး တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားအောင် လုပ်ဆောင်ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးကို အထူးဂရုစိုက်ရန် မှာကြားလိုကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်များကို အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

“ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

မြန်မာ့တော်ဝင်အစိုးရဖြစ်သော အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ဝင်များသည် “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ် “အကြမ်းဖက်သမားနှင့် မမြေစပ်သမား” တားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိုဗစ်ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ပရိုဂရမ်များ၏ ရည်ရွယ်ချက်အရ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများအား သတင်း FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ် “အကြမ်းဖက်သမားနှင့် မမြေစပ်သမား” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁၀ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

၀၉၅၉၅၀၉၅၉၅၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ် လိပ်စာ၊ လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁၀ နာရီတွင် “ထားစဉ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီး ထုတ်လွှင့်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက် ပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုက်မည့် ပါဝင်သူများအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေး များအား လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၀ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် (၇) မြို့နယ်မှ စည်ပင်သာယာဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ ကောက်ယူမှု e-ID စနစ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့
အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်သည် မန္တလေး
တိုင်းဒေသကြီး တစ်ဝန်းရှိ မန္တလေး
ဦးမျိုးအောင်၊ ဝဘဝန်ရုံသူများ
နှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင်
ချမ်းအေးသစ်မြို့နယ်ရှိ မန္တလေး
မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး
ကော်မတီ ဖြိုတော်ခန်းမသို့
သွားရောက်၍ လုပ်ငန်းကြီးကြပ်
ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး
ဌာနဝန်ထမ်းများက မန္တလေးတိုင်း
ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မဟာအောင်
မြေပန်းအေးသာစံ၊ ချမ်းမြသာ
စည်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်၊ အောင်မြေ
သား၊ ပုသိမ်ကြီး၊ အရေရေစသည့်
မြို့နယ် (၇) မြို့နယ်မှ မန္တလေး
မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး
ကော်မတီ ဝန်ထမ်းများနှင့်
ဒေသခံပြည်သူများအား ပန်းခင်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင် နိုင်ငံသားစီစစ်ရေးကတ်ရရှိသူတစ်ဦးအား နိုင်ငံသားစီစစ်ရေးကတ် ပေးအပ်စဉ်။

စီစစ်ချက်အဆင့်(၂) ပြင် နိုင်ငံ အားပေးကြသည်။
အောက်အမဲများတွေ့နေ့
e-ID စနစ်ဖြင့် Biographic/Biometric ကောက်ယူခြင်း၊
e-ID စနစ်ဖြင့် Biographic/Biometric ကောက်ယူခြင်း၊
လုပ်ငန်း (One Stop Service) ရွက်ရာတွင် အချက်အလက်ကွဲလွဲ
ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှု
မုန့်ကန်မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်
ပေးနိုင်ရေးနှင့်ပြည်သူ့ကိုယ်ရေးကတ်
သော ဝန်ဆောင်မှုများပေးနိုင်ရန်
စီစဉ်ဆောင်ရွက်ကြရေး မှာကြား
ကာ လိုအပ်သည်များ ညံ့နှိုင်း
ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး
ချုပ်တို့သည် ဝန်ထမ်းများနှင့်
ဒေသခံပြည်သူများအား လုပ်ငန်း
ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍
တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲများကို
ပေးမြန်းဆွေးနွေးကာ Unique ID
နံပါတ် ရရှိပြီးသူများအနေဖြင့်
အခြားသော ဝန်ဆောင်မှုများနှင့်
ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်
အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း
ပြောကြားပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး
နှုတ်အားထားပေးသည်။
တစ်ပါတည်းဆောင်ရွက်ပေး
အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင်
စည်ပင်သာယာဝန်ထမ်းများနှင့်
ဒေသခံပြည်သူများအနက် နိုင်ငံ
သားကတ်ပြား မရှိသေးသူများ
အား ပန်းခင်းစီစဉ်ရရှိခြင်း နိုင်ငံ
သားစီစစ်ရေးကတ်ကြေး ထုတ်ပေး
ပြီး e-ID စနစ်အတွက် ကိုယ်ရေး
အချက်အလက် (Biographic)

နှင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်အလက်
(Biometric) များ ကောက်ယူခြင်း
လုပ်ငန်းကို တစ်ပါတည်းဆောင်
ရွက်ပေးပြီး နိုင်ငံသားကတ်ရရှိပြီး
သူများအား ကိုယ်ရေးအချက်
အလက် (Biographic) နှင့် ဇီဝ
ဆိုင်ရာ အချက်အလက် (Biome-
trical) များ ကောက်ယူကာ e-ID
စနစ်အတွက် ဂဏန်း (၁၀) လုံးပါ
Unique ID နံပါတ်ထုတ်ပေး
ခြင်းလုပ်ငန်းကို တစ်နေရာတည်း
တွင် တစ်ပါတည်းဆောင်ရွက်ပေး
ခြင်းဖြစ်ရာ နိုင်ငံသားကတ်မရှိ
သူသူ ၂၄၄ ဦးအား နိုင်ငံသား
ကတ်ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး နိုင်ငံသား
ကတ်ရရှိပြီးသူ ၈၀ နှင့်အတူ
စုစုပေါင်း ၃၄၄ ဦးကို e-ID စနစ်
ဆောင်ရွက်အောင် Unique ID
နံပါတ်များ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း
သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၏ (၂၇) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်
၏ (၂၇) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို
ယနေ့ ဗုဒ္ဓဟူးလှည့်ပင်တွင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
ဖက်လာဒီမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်
ပညာတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ
ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းစိုလ်နှင့် ပညာရေး
အဖွဲ့ဝင်များ နည်းစွာ တက်ရောက်ကြသည်။
အစီအစဉ်အရ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်
ပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ပညာရေး
အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမသို့ ဝင်ရောက်
ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် နေရာယူကြပြီး
တို့မှတစ်ဆင့် တွေ့ရှိလာအဖွဲ့က နိုင်ငံတော်သီချင်း
ခြီးဆိုကာ ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်
သည်။ ထို့နောက် ဘွဲ့ယူမည့်သူများအား ကတိသစ္စာ
ခံပေးခြင်း၊ ပါမောက္ခချုပ်တံဆိပ် ပို့ဆောင်ခြင်းတို့ကို
အစီအစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြသည်။

လျော်ညီသော အဆောင်အယောင် အမှတ်လက္ခဏာ
ဖြစ်သည့် ဝတ်ရုံများကို ဝတ်ဆင်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး
ဘွဲ့နှင်းသဘင် မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်မှတ်
ရေးထိုးသည်။
ထို့နောက် ကျောင်းအုပ်ကြီးက ဘွဲ့နှင်းသဘင်
မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်းကာ
ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသည်။
ဘွဲ့များအပ်နှင်း
တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာ
တက္ကသိုလ်အနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဘွဲ့နှင်း
သဘင် အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး
သူနာပြု(ပါရဂူ)ဘွဲ့၊ ဆေးပညာသင်ကြားရေး ဘွဲ့၊ လွန်
ဒီပလိုမာ၊ သူနာပြု(မဟာသိပ္ပံ)ဘွဲ့၊ ဆေးဝါးမဟာသိပ္ပံ
ဘွဲ့နှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊
သူနာပြုသိပ္ပံဘွဲ့ (ပေါင်းစုံ)၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ
အသိလွန်ပိုင်းဖြင့် ရောက်ရာပေးခြင်းနည်းပညာ
ခန့်အပ်မှု၊ အထူးကြပ်မတ်သူနာပြုစုမှဒီပလိုမာ ခွဲစိတ်
ခန်းသူနာပြုစုမှဒီပလိုမာ၊ သူနာပြုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဝါး
ကျွမ်းကျင်မှုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာ
ဘွဲ့ ရရှိသူတို့ကို ဘွဲ့များအပ်နှင်းပေးအပ်သည်။



ရာ သူနာပြု(ပါရဂူ)ဘွဲ့နှင့် သူနာပြုမဟာသိပ္ပံဘွဲ့
တို့တွင် ၁၅၈၈ ခုနှစ် ၁၅၉၉ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်
တို့တွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ La Trobe တက္ကသိုလ်သို့
လည်းကောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် သူနာပြု(ပါရဂူ)ဘွဲ့
လည်းကောင်း Burapha University သို့
လည်းကောင်း၊ ဆေးဝါးမဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ သင်တန်းများသို့
လည်းကောင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်တွင်
သူနာပြုမဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ သင်တန်းသို့လည်းကောင်း
ပညာတော်သင်လေ့လာကာ တက်ရောက်အောင်မြင်
ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်
တက်ရောက်အောင်မြင်
အလားတူ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်
ပညာတက္ကသိုလ်မှ သင်တန်းအင်း အထက်တန်း
သူနာပြုများကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတွင်
လက်တွေ့သူနာပြုစုမှ သင်တန်းသို့လည်းကောင်း။

လက်မှတ်ရေးထိုး
ဆက်လက်၍ ပါမောက္ခချုပ်က သူနာပြုသိပ္ပံဘွဲ့၊
ဆေးဝါးကျွမ်းကျင်မှုသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ
နည်းပညာဘွဲ့ (ဓာတ်ခွဲခန်းပညာ၊ ဓာတ်မှန်နှင့် ပုံရိပ်
ဖော်နည်းပညာ၊ ဓမ္မာသန်စွမ်းမှုနည်းပညာ၊ ခြေတု
လက်စွဲနှင့်အားပြုကိရိယာနည်းပညာ) ရရှိသူတို့ကို
ဘွဲ့လက်မှတ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသည်။ ထို့နောက်
ကျောင်းအုပ်ကြီးက ဘွဲ့ရသူများအား ဘွဲ့များနှင့်

ကျိုင်းတုံမြို့၌ လွယ်(ပလန်) တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုခန်းမ ဖွင့်လှစ်



ကျိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၂၆
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံ
မြို့၌ လွယ်(ပလန်)တိုင်းရင်းသား
စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုခန်းမ ဖွင့်
လှစ် ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်က ကျင်းပရာ
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်
ခေမအေး၊ ဩဂျာဒေသတိုင်းစစ်ဌာန
ချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်နိုင်
ဝင်း၊ လွယ်(ပလန်)တိုင်းရင်းသား
အကြီးအကဲ ဦးဆန်းဖွဲ့ တာဝန်
ရှိသူများက မဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်
ပေးသည်။ (ဝဲပုံ)
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး
ချုပ်က လွယ်(ပလန်)တိုင်းရင်းသား
စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုခန်းမ ဆိုင်း
ဘုတ်ကို စက်ဝလုတ်နှိပ်ပေးလှစ်
ပေးသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်
ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
တိုင်းမှူးတို့က အမှတ်စဉ် ၁၉၁
ကြားပြီး အလှူငွေများပေးအပ်
ကာ လွယ်(ပလန်)တိုင်းရင်းသား
အောင်စဉ်ဖြင့်(ပြန်/ဆက်)

စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုခန်းမ
ဖြစ်မြောက်ရေး ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့
သည့် အလှူရှင်များအား လက်ပြု
မှတ်တမ်းများ ပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် လွယ်(ပလန်)
တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု
အဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းဌေးအောင်
က ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြား
ပြီး လွယ်(ပလန်) တိုင်းရင်းသား
များက ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကများ
တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေ
တင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။
အောင်စဉ်ဖြင့်(ပြန်/ဆက်)

ဥပုတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ရွှေစင်ရွှေပြားကပ်လျှူပူဇော်နိုင်ရေး နှိုးဆော်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ မြို့တော် နေပြည်တော်တွင် “ဥပုတသန္တိစေတီတော် မြတ်ကြီး”ကို နိုင်ငံတော်အနီးရန်နှင့်ပြည်သူတို့က သဒ္ဓါထက်သန်စွာဖြင့် စုပေါင်းပါဝင်လှူဒါန်းပူဇော် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ မောင်းရစ်သုံးခုအနက် တတိယမောင်းရစ်နှင့် ဒုတိယ မောင်းရစ်အား ရွှေစင်ရွှေပြားများ ကပ်လျှူဇော်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ ဆက်လက်၍ ကျန်သော ပထမမောင်းရစ်စီရိယာ (၄၄၈၅.၇၈) စတုဂံနံပေအား ရွှေစင်ရွှေပြား ကပ်လျှူရန် စီစဉ်လျက်ရှိပါသည်။ ရွှေစင်ရွှေပြား(၁)ချပ် (အရွယ် တစ်ပေ x တစ်ပေ အလေးချိန် ရွှေတစ်ကျပ် သား) ၏ ကုန်ကျစရိတ်မှာ ၂၅,၀၀,၀၀၀/- (ကျပ် နှစ်ဆယ်ငါးသိန်း တိတိ) ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ရုံးအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပြည်သူတစ်ဦးချင်းမှ သဒ္ဓါတော်အား နည်းများမဆို ကူညီပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါရန်နှင့် ကူညီပါဝင်လှူဒါန်း လိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်၍ဖြစ်စေ၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ ပြန်လှူဒါန်းရောင်းချသည့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများသို့ ဆက်သွယ်၍ဖြစ်စေ ကူညီပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ
- (၁) ဦးမြင့်နိုး၊ အဖွဲ့ဝင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီ ၀၉-၂၆၁၇၉၀၃၃
 - (၂) ဦးမောင်မောင်၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄၄
 - (၃) ဦးထွန်းကြည်၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပုတသန္တိစေတီတော် ၀၉-၅၃၃၃၅၆၅၈
 - (၄) ဦးတင်မောင်ကြည်၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပုတသန္တိစေတီတော် ၀၉-၅၇၈၈၃၃၃၃
 - (၅) ဦးခင်မောင်ထွန်း၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပုတသန္တိစေတီတော် ၀၉-၄၄၄၄၂၇၉၀၇

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ ပဉ္စမနေ့ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးဘော်လီဘော ဝိုင်းလှည့်ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆရာ
အထက်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃ -
၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဒီဂရီ
ကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစား
ပြိုင်ပွဲ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘော
ဝိုင်းလှည့်ပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက်
ပိုင်းမှစတင်ပြီး နေပြည်တော်ရှိ
ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း (C) ရုံ၌
ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။
အဆိုပါဝိုင်းလှည့်ပွဲစဉ်များတွင်
ကစားနေမှုများကို ပညာရေး
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာညွန့်ဇေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး

ဒေါက်တာစော်မြင့်နှင့် ဒေါက်တာ
စိုးမောင်ထွန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
များ၊ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်
ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့် တာဝန်
ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ပညာရေးဒီဂရီ
ကောလိပ်အသင်းများ၊ အုပ်ချုပ်
သူ၊ နည်းပြများနှင့် ကျောင်းသား
ကျောင်းသူများ လာရောက်
ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
အမျိုးသမီး ဘော်လီဘော
ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်နံ(က)အသင်း
က ပထမ မန္တလေးနံ(က)အသင်း
က ဒုတိယ မန္တလေးနံ(ခ)အသင်း
က တတိယ၊ ရန်ကုန်နံ(ခ)

အသင်းက နှစ်သိမ့်ဆုများ ရရှိ
ကြပြီး ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်
ရှိသူများက တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆု
ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့်
နှစ်သိမ့်ဆုရရှိကြသည့်အသင်း
များအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်
ကြသည်။
အလားတူ အမျိုးသား
ဘော်လီဘော ဝိုင်းလှည့်ပွဲစဉ်များ
ကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပြီး ဆုရရှိ
သည့်အသင်းများအား တာဝန်
ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်
သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)၊ မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်သည် ယနေ့နေ့ ညနေပိုင်း
တွင် မန္တလေးမြို့သို့ရောက်ရှိပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသ
ကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ
အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ
မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ နည်း
ပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)၊ မန္တလေးကွန်ပျူတာ
တက္ကသိုလ်၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)၊ မြန်မာ
သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ အစိုးရ
နည်းပညာကောလိပ် (မန္တလေး) နှင့် အစိုးရနည်းပညာ
အထက်တန်းကျောင်း (မန္တလေး)တို့မှ ပါမောက္ခချုပ်
များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ
နှင့်တွေ့ဆုံ၍ သင်ကြား/သင်ယူမှုများ အဆင်မပြေ
ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မှာကြားသည်။



သင်ကြားသင်ယူရေးနှင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ
ပြုပြီးတိုက်ရိုက်ရောက် အားသွန်ခွန်စိုက်ကြပေး
ဆောင်ရွက်ကြလေ့ရှိပါကြောင်း၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ
ဆိုင်ရာ ထိုးထွင်းကြံဆမှုနှင့် တီထွင်ဖန်တီးမှုလုပ်ငန်း
များ စွမ်းဆောင်နိုင်သူများ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်
သတိမှတ်အရည်အသွေးစံနှုန်းများနှင့်အညီ လေ့ကျင့်
သင်ကြားပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် စာသင်
ခန်းများနှင့်လက်တွေ့ခန်းများတွင် သင်ကြားသင်ယူ

မှုဆောင်ရွက်နေကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ
များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ အားပေးကားပြော
ကြသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူ
များသည် မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့်
ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) သို့ ရောက်ရှိပြီး
ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာနမှူး
များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား သင်ကြားသင်ယူ

များတွင် စာတွေ့လက်တွေ့များသာမက ကျွမ်းကျင်
ပြီး အရည်အချင်းပြည့်ဝသော လူ့စွမ်းအားအရင်း
အမြစ်များဖြစ်လာအောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသွားကြ
ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ စွဲမြီး
တိုးတက်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူမှု
စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ထိရောက်စွာအထောက်
အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ခန့်စဉ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်
ရှိသူများသည် စာသင်ခန်းများ၊ လက်တွေ့ခန်းများ၊
ကွန်ပျူတာခန်းများ၊ စက်ပစ္စည်းများ၊ အားကစား
ကွင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အိမ်ဆောင်နှင့်
တက္ကသိုလ်ကန်တင်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု
စစ်ဆေးပြီး တက္ကသိုလ်များ၏ ဥပစာလက်ကား၊ မွန်
စေ့များ သန့်ရှင်းသယံဇာတများ သင်ကြားသင်ယူမှု
ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းမှုများ ဖြစ်စေပေးတို့ကို
မှာကြားခဲ့သည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည်
ကျောင်းသားများ၏ ဘေးလမ်းယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှု
များကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး အားကစားပစ္စည်းများ
ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနယ်မြေ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ မြန်မာအိတ်လက်ထရောနစ်မိပေးစက်ဖြင့်

လက်တွေ့စမ်းသပ်မိပေးလေ့လာခြင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး နယ်မြေ
မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ၏ မြန်မာ
အိတ်လက်ထရောနစ် မိပေးစက်ဖြင့်
လက်တွေ့စမ်းသပ်မိပေးလေ့လာ
ခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်မှ စတင်
၍ ခရိုင်နယ်မြေများအလိုက်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်
တိုက်ကြီးမြို့နယ် ရပ်/ကျေး ၄၈
ခုမှ ပြည်သူ ၅၁၀ ဦး၊ မြောက်ဥက္က
လာပမြို့နယ် ရပ်/ကျေး ၇၅
ပြည်သူ ၄၅၀၊ ကော့မှူးမြို့နယ်
ရပ်/ကျေး ၂၃ ခုမှ ပြည်သူ ၆၄၀၊
စမ်းချောင်းမြို့နယ် ရပ်/ကျေး ၁၀

ခုမှ ပြည်သူ ၄၆၀ ဦး စုစုပေါင်း
ပြည်သူ ၂၀၀၅ ဦး တက်ရောက်၍
လက်တွေ့စမ်းသပ် မိပေးလေ့လာ
မှုများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။
အဆိုပါ အိတ်လက်ထရောနစ်
မိပေးစက်ဖြင့် လက်တွေ့စမ်းသပ်
မိပေးလေ့လာခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ

၂၇ ရက်တွင် တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ကော့မှူး
မြို့နယ်နှင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ်
များတွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်

အမေရိကန်၌ ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်မှုသစ်များ၏ ထက်ဝက်နီးပါးမှာ မျိုးကွဲ JN.1 ကြောင့်ဖြစ်

လော့ဒ်အိန်ဂျလစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

အမေရိကန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲသည် JN.1 လျင်မြန်စွာကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံအတွင်း နောက်ထပ် ကူးစက်မှုများ၏ထက်ဝက်နီးပါးမှာ မျိုးကွဲသည် JN.1 ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဓာတ် (ဇီဒီဇီ) ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

JN.1 သည် လတ်တလောတွင် ကူးစက်မှု လျင်မြန်သည့်မျိုးကွဲဖြစ်နေပြီး နောက်ထပ် ကူးစက်မှုအသစ်များတွင် အဆိုပါမျိုးကွဲကူးစက်နိုင်မှုမှာ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်ဟု သိရသည်။ ယခင်က ၂၁ ဒဿမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိရာမှ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးလာခြင်းဖြစ်သည်။ နယူးဂျာစီနှင့် နယူးယောက်အိုင် အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသတို့တွင် JN.1 မှာ ကူးစက်မှု လျင်မြန်နေပြီး အဆိုပါဒေသတို့တွင် နောက်ထပ်

ကူးစက်နိုင်မှု ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ JN.1 ကြောင့် ဖြစ်သည်။ JN.1 ကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက တွေ့ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ JN.1 သည် အခြားသော မျိုးကွဲများ ထက်ပို၍ ကူးစက်မှုလျင်မြန်သည်ဟု ယူဆရကြောင်း အမေရိကန် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးဓာတ်ကပြောသည်။

ဆင်ယူ



တက္ကနီးယားပြည်နယ် ရော့ဒ်မိုင်ရောင်းဂျိတ်တန် အမျိုးသားလေဆိုင်တွင် ပါးစပ်နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ထားသည့် ခရီးသွားတစ်ဦးကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်းက တွေ့ရခဲ့။

ဆီးရီးယားတွင် အစ္စရေး၏ဒုံးကျည်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ်အကြီးတန်းအကြံပေး သေဆုံးကြောင်း အီရန်ပြော

တီဟီရီန် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၌ အစ္စရေး၏ ဒုံးကျည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း ၎င်းတို့၏ တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ် အကြီးတန်းအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အီရန်က ပြောသည်။



တော်လှန်ရေး အစောင့်တပ်မှ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကြေညာချက် တစ်စောင်ကို အီရန်နိုင်ငံပိုင် သတင်းစီဒီယာက ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဆေယက်ဒ် ရာဇီ မူဆာဝီသို့သည့် ဆီးရီးယား နိုင်ငံ၏မြို့တော် ဖဲတ်တက်တိုမြို့ ၏ ဆင်ခြေဖုံးတွင် အသတ်ခံခဲ့ရ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ထို့အပြင် ၎င်းကို ဆီးရီးယား နိုင်ငံရှိ တော်လှန်ရေးအစောင့်တပ် ၏ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အကြီးတန်း အကြံပေးတစ်ဦးအဖြစ် ဖော်ပြခဲ့ သည်။ အီရန်သမ္မတ အီဗရာဟင် ဖိုင်စီက အဆိုပါ ဒုံးကျည်တိုက်ခိုက် မှုကို ဆုံးရှုံးသော လုပ်ရပ်ဖြစ် ကြောင်း ပြောသည်။ ထိုကဲ့သို့ တိုက်ခိုက်မှုအတွက် အစ္စရေးအနေ ဖြင့် ကျိန်သေပြန်လည်ပေးဆပ် ၎င်းတို့၏ အဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း တော်လှန်ရေးအစောင့် တပ်က ယခုလအစောပိုင်းတွင် ပြောသည်။ အစ္စရေးနှင့် အီရန်ကြား လက်တိုပြန်မှုသံသရာသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် မတည်ငြိမ် မှုများ ပိုမိုဆိုးရွားလာမည်အပေါ် စိုးရိမ်မှုဖြင့် တက်လျက်ရှိသည်။ အင်န်အိုစီတီက

လက်မှုပေါ်ဆင်းသက်မည့် ပထမဆုံးအာကာသယာဉ်ကို ဂျပန်လွှတ်တင်

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၂၆

လက်မှုပေါ်ဆင်းသက်မည့် ပထမဆုံး ဂျပန် အာကာသယာဉ်ကို လက်မှုပေါ်ဆင်းပေါ်သို့ အောင်မြင်စွာလွှတ်တင်နိုင်ခဲ့ပြီး ဂျပန်အာကာသ အေဂျင်စီ (ဂျာဆာ) က ကြေညာခဲ့သည်။ လက်မှုပေါ်ဆင်းပေါ် လေ့လာရေးယာဉ် (Smart Lander for Investigation Moon-SLIM) ဖောင်သုခုယာဉ်ကို စီစဉ်ထားသည့်အတိုင်း ဂျပန် စံတော်ချိန် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်တွင် လ၏ပတ်လမ်းထဲသို့ လွှတ်တင် ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်အာကာသ စူးစမ်းလေ့လာရေး အေဂျင်စီ (ဂျာဆာ) က ပြောသည်။ အဆိုပါယာဉ်သည် လတ်တလောတွင် ပုံမှန် အခြေအနေအတိုင်းရှိသည်။ အဆိုပါယာဉ်ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် သန်းခေါင်ယံ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်တွင် လက်မှု ပေါ်ဆင်းသက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ဂျာဆာ

က ပြောသည်။ စီစဉ်ထားသည့်အတိုင်း လက်မှုပေါ်သို့ အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်နိုင်မည်ဆိုလျှင် ဂျပန် နိုင်ငံသည် လက်မှုပေါ်သို့ အာကာသယာဉ် အောင်မြင်စွာဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည့် ပထမမြောက် နိုင်ငံဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။ လက်မှုပေါ်သို့ အာကာသယာဉ်အောင်မြင် စွာ ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများမှာ ယခင် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စု အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။ လူ့စမ်းလေ့လာရေးယာဉ် (ဆလင်း) သည် ရည်မှန်းထားသည့်နေရာမှ စီတာ ၁၀၀ အတွင်း ဆင်းသက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ လက်မှုပေါ်ဆင်းသက်နိုင်စွမ်းသည် ကျန်လေး နိုင်ငံ၏ ဆင်းသက်နိုင်စွမ်းထက် ၁၀ ဆ ပိုမို တိကျမည်ဖြစ်သည်။ အင်န်အိုစီတီက

မလေးရှား၌ ရေဘေးကြောင့် လူပေါင်း ၉၀၀၀ ကျော် ဘေးလွှတ်ရာပြောင်းရွှေ့

က္ခာလာလစ်ပူ ဒီဇင်ဘာ ၂၆

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ မြေတိုက်ရွာသွန်းပြီး မကြာမှီ ကြောင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်အထိ လူပေါင်း ၉၀၀၀ ဦးကို ဘေးလွတ် ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။ ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်သူများကို ပြည်နယ် လေးခုရှိ ရေဘေးဒဏ်ခံရသူ စင်တာ ၁၂၁ ခုတွင် နေရာချထား ပေးခဲ့ကြောင်း မလေးရှားနိုင်ငံ

အရှေ့မြောက် မုတ်သုံလေ သည် ပုံမှန်အားဖြင့် အောက်တိုဘာ လမှ မတ်လအထိ ရွာသွန်းပြီး အရှေ့မြောက်မုတ်သုံလေကြောင့် နိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းပြည်နယ်များ နှင့် အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်း များတွင် လေပြင်းများ တိုက်ခတ် ကာ ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းကြီး ပေါင်းသည်ဟု မိုးလေဝသဌာနက ခန့်မှန်းထားသည်။ ဆင်ယူ



တူကီယူနိုင်ငံ၌ အထောက်အထားမဲ့ခိုင်ခံ့နေထိုင်သူပေါင်း ၄၆၀၀ နီးပါးကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း

အန်ကာရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၆

တူကီယူနိုင်ငံသည် လူ့ခေတ်ခိုကျားမှတိုက်ဖျက်ရေး လှုပ်ရှားမှုအဖြစ် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အထောက်အထား မဲ့ခိုင်ခံ့နေထိုင်သူပေါင်း ၄၆၀၀ နီးပါးကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း ခဲ့ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အလီ ယာလ်တက်ရာ ဂျာ နီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ပြောသည်။ Shield-4 ဟု အမည်ပေးထားသည့် စစ်ဆင်ရေး တွက်ယူနိုင်ငံသည် လတ်တလောတွင် ချော့သည့် ကို ပြည်နယ် ၃၇ ခုတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တရားမဝင် နိုင်ငံသည်ဟု မိုးလေဝသဌာနက ခန့်မှန်းထားသည်။ ဆင်ယူ

ပလက်ဖောင်းဖုတ်စစ်ဆင် ပြောကြားခဲ့သည်။ တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ၏ လမ်း ကြောင်းအဖြစ် ပစ်မှတ်ထားနေသော လူ့ခေတ်ခို ကျားသူများကို အခွင့်ပေးပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း တစ်ဦးချင်းစီ ဖမ်းဆီးကာ အရေးယူသွားမည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ တူကီယူနိုင်ငံသည် လတ်တလောတွင် ချော့သည့် ကို ပြည်နယ် ၃၇ ခုတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တရားမဝင် နိုင်ငံသည်ဟု မိုးလေဝသဌာနက ခန့်မှန်းထားသည်။ ဆင်ယူ



တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်း ကောက်ယူနိုင်ခြင်းမှသည် မွေးမြူရေးကဏ္ဍပွံ့ဖြိုးမှုဆီ တက်လှမ်းချီ ...

နွား၊ ကျွဲ၊ ကြက်၊ ဝက်၊ ဘဲ စသည့် တိရစ္ဆာန်များသည် နိုင်ငံအတွင်း မွေးမြူမှုများ၍ စားသုံးမှုလည်းများသော မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များဖြစ်သည်။ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသည် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝအတွက် အခြေခံဝင်ရေရှိနိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုမိုလှည့်ပတ်မှုများကို ပြည့်ညီညွတ်စွာ တင်ပို့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိနိုင်သော လုပ်ငန်းလည်းဖြစ်သည်။ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မျှော်မှတ်အလားအလာကောင်းများစွာ ရှိနေသော်လည်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လာရေးတို့အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန် များစွာရှိနေသည်။

နင်းယု

မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တိရစ္ဆာန်ကျေးဇာတိရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြေခံစာရင်း ဇယား ကိန်းဂဏန်းများ မမှီကန်စွာ သိရှိမှုသာ ပြည့်စုံစွာ စားသုံးမှုအတွက် စားကင်းလုံခြုံပြီး အာဟာရပြည့်ဝသော အသားထုတ်လုပ်မှုဈေးကွက်ကို လိုအပ်ချက်များနှင့်အညီ မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်မှု မျှော်မှတ်ချက်များ စနစ်တကျ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

“တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းဆိုတာ နိုင်ငံအတွက် အင်မတန်အရေးကြီးပါတယ်။ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ တိုးတက်ဖို့၊ နိုင်ငံတော်ရဲ့ လိုအပ်ချက်၊ မျှော်မှတ်လိုအပ်ချက်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ မွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့အတွက် စိစစ်ကိန်းတွေ ရေးဆွဲတဲ့ နေရာမှာ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကိန်းဂဏန်း အချက်အလက်တွေ မြေပြင်ရဲ့ အနီးစပ်ဆုံးရရှိ ထိရောက်စွာရှိဖို့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ ဘယ်လို မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်အမျိုးအစားကို ဘယ်လောက်မွေးမြူထုတ်လုပ်မလဲ၊ နိုင်ငံခြားကို Export တင်ပို့တဲ့သန်ရှိမှာ ဘယ်လောက် ခွင့်ပြုနိုင်မယ်ဆိုတာတွေ သိရှိနိုင်မှာပဲ။” ဟု မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲထွန်းဝင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။



ဗဟုလေ့တိုင်းဒေသကြီး၊ သာစည်မြို့နယ်မှ ကျေးရွာတစ်ရွာ၌ နိုင်ငံဘာလဆန်းပိုင်းက တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်း ကောက်ယူနေစဉ်။

၁၉၉၃-၁၉၉၄ ခုနှစ်အထိ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာနက ခုနှစ်စဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယင်းနောက်ပိုင်းတွင် မြေပြင်ကွင်းဆင်းကောက်ယူခြင်း မပြုတော့ဘဲ စားကင်းကိန်းဂဏန်းတွက်ချက်ခဲ့ခြင်းဖြင့်သာ ပြုစုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခြေခံကိန်းဂဏန်းများ ပြန်လည်တည်မတိုင်မီရေး နိုင်ငံအတွင်းရှိ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များ၏ ကောင်ရေ အတိုးအလျှော့ အပြောင်းအလဲများသည် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် မွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်များ၏ ကောင်ရေစာရင်းဇယားများကို မြေပြင်အခြေအနေနှင့် အနီးစပ်ဆုံးမှန်ကန်စွာ ရရှိနိုင်ရေးနှင့် အသားကဏ္ဍ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရောဂါများ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြေခံကိန်းဂဏန်းများ ပြန်လည်တည်မတိုင်မီရေးကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၅ ခုရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၂၅၅ မြို့နယ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ပထမအကြိမ် ကောက်ယူရာ၌ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့်အတူ FAO-LIFT စီမံကိန်းမှ ယဝင်ကူညီကာ စီမံချက်ရေးဆွဲခြင်း၊ သင်တန်းများ ပို့ချခြင်း၊ စာရင်းကောက်နည်းပညာနှင့် အချက်အလက်သုံးသပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒေသန္တရ ကောင်ရေကို သန်းပေါင်းပေါင်း ၆.၅ သန်းခန့် ကောင်ရေ တစ်သိန်းကျော်၊ ကျွဲကောင်ရေ နှစ်သန်းကျော်၊

နွားနောက်ကောင်ရေ သုံးသိန်းကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် တိရစ္ဆာန်ငယ်များဖြစ်သည့် ဆိတ်ကောင်ရေ ၁ ဒသမ ၇ သန်း၊ တက်ကောင်ရေ ၄ ဒသမ ၇ သန်း၊ ဒေသကြက် ၄၄ သန်းကျော်၊ အသားစား ကြက်ကောင်ရေ ၁၆ သန်းကျော်နှင့် ဥဥားကြက်ကောင်ရေ ၁ သန်းကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတော်အဆင့် ငါးနှစ်စာကြိမ် ဆောင်ရွက် “တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ စာရင်းကောက်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကို တော့ နိုင်ငံတော်အဆင့်အနေနဲ့ ငါးနှစ်စာကြိမ် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ ကောက်ခဲ့တာပဲ။ ကြားထဲက လေးနှစ်မှာ တော့ နှစ်စဉ်တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ ပြောင်းလဲမှုကို သိရှိနိုင်ဖို့ ကြားဖြတ်တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းကို ကောက်ယူခဲ့ပြီး ကောင်ရေစာရင်းတွေကို နှစ်စဉ် ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ အခု ငါးနှစ်ပြည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ ဒုတိယအကြိမ်ကောက်ယူတာဖြစ်ပြီး တော့ ဒီစာရင်းတွေကိုလည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှာ ထုတ်ပြန်နိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မြို့နယ်တွေမှာ ကွင်းဆင်းစာရင်းကောက်ယူရာ CommCare Application ကို အသုံးပြုပြီး Mobile/ Tablet တွေနဲ့ စာရင်းကောက်ယူခြင်း၊ စာရင်း ရေးသွင်းခြင်းတွေကို ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာမှာ အပြီးသတ်ကောက်ပြီးတဲ့ စာရင်းတွေ စိစစ်ခြင်း၊ တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာနဲ့ ကောင်ရေစာရင်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်ခြင်းတွေကို ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးမှူးအဖွဲ့ကနေ

ဆောင်ရွက်ရာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးရင် အစီရင်ခံစာ ပြုစုပြီး အတည်ပြု ထုတ်ပြန်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကိုတော့ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပထမခြောက်လတာကာလမှာ ထုတ်ပြန်သွားနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက ရှင်းပြသည်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို ငါးနှစ်စာကြိမ် ကောက်ယူပြီးသွားနိုင်ရန် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အဓိကအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေနှင့် တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှုစာရင်းဇယားများကို အတည်ပြု ထုတ်ပြန်နိုင်ရန်နှင့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ တိုးပွားမှုဆိုင်ရာ တွက်ချက်မှုမှန်ကန်မှုကို သုံးသပ် ပြင်ဆင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့လို မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်တဲ့ သူတွေအတွက် လုပ်ငန်းအပေါ်ကနေ အကျိုးအမြတ် ရရှိဆိုတာ ဒီလိုစာရင်းဇယားတွေ သိရမှလည်း စနစ်တကျ လုပ်နိုင်တာပဲ။ ဒီလိုတိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ စာရင်းပြု တိရစ္ဆာန်ရောဂါတွေ မကျရောက်အောင် ကာကွယ်ဆေးလမ်းပြုမှုတွေအစ ဒီအချက်အလက် စာရင်းတွေကို အခြေခံထားဆောင်ရွက်တာနဲ့ အကျိုးကျေးဇူးက ကျွန်တော်တို့လို မွေးမြူရေး လုပ်ငန်း လုပ်တဲ့သူတွေပဲ ရရှိတော့ပါ။ ဒါကြောင့် ဌာနရဲ့ ကောက်ယူရေး လုပ်ငန်းစဉ်မှာလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ပါတယ်” ဟု တပ်ကုန်မြို့နယ် ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရင် ဒေါက်တာ စောထွန်းမြင့် က ပြောသည်။

အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိ ဒုတိယအကြိမ် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းကို ကောက်ယူနိုင်ခြင်းသည် နှစ်အလိုက် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းကို ခန့်မှန်းအတည်ပြု နိုင်ခြင်း၊ ဒေသအလိုက် စားသုံးမှုခန့်မှန်းတွက်ချက် နိုင်ခြင်း၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်နှင့် အညီ မွေးမြူထုတ်လုပ်မှု အစီအမံများ ချမှတ်နိုင်ခြင်း၊ မွေးမြူမှုပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိရစ္ဆာန်များ ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိမည်ဖြစ်သည် အတွက် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ပိုမိုပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရှေ့သို့ လမ်းတက်ချိန်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

❖ နိုင်ငံအတွင်းရှိ မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များ၏ ကောင်ရေ အတိုးအလျှော့ အပြောင်းအလဲများသည် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်များ၏ ကောင်ရေစာရင်းဇယားများကို မြေပြင်အခြေအနေနှင့် အနီးစပ်ဆုံးမှန်ကန်စွာ ရရှိနိုင်ရေးနှင့် အသားကဏ္ဍပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရောဂါများ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြေခံကိန်းဂဏန်းများ ပြန်လည်တည်မတိုင်မီရေးကို ရည်ရွယ်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ပထမအကြိမ် စာရင်းကောက်ယူခြင်းကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၅ ခုရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၂၅၅ မြို့နယ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်



ကျောက်ရိတ်မြို့ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ လူနေအိမ်များအား KKO (ခွဲထွက်)အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မီးရှို့ဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ - များ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်အတွင်း ရှိ လူနေအိမ်များအား KKO (ခွဲထွက်) အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမား

အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ ပူးပေါင်းအဖွဲ့ ရောက်ရှိလာပြီး လူနေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးကာ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ နေရာသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နံနက် ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် ရောက်ရှိပြီး မီးငြိမ်းသတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ နံနက် ၈ နာရီခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ကြောင်း မီးလောင်ကြောင့် နေအိမ် ၁၆ လုံး မီးလောင် ဖျက်စီးခဲ့ကြောင်းနှင့် လူထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။



ကျောက်ရိတ်မြို့ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ လူနေအိမ်များအား KKO (ခွဲထွက်)အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် နေရာပြပုံ။



ကျောက်ရိတ်မြို့ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက် မီးလောင်လျက်ရှိနေသည့် အိမ်အနက်မှ ဖောက်ခွဲမှု ဖာတစ်ကမ်း ခတ်ပုံ။

ယခုကဲ့သို့ အပြစ်မရှိသည့် များအား အိမ်အိမ်မဲ့ဖြစ်အောင် ဖျက်ဆီးမှုများကို အကြောင်းမဲ့မရှိ

ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်သမားများအား ဒေသခံပြည်သူများက ကန့်ကွက်ရှုတ်ချလျက်ရှိ

ကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ အကြမ်းဖက်သမားများ ဆက်လက်ဆောင်

မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ်ရှိ သပြေကျေးရွာအတွင်းသို့ တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးမှုကြောင့် ကလေးငယ် နှစ်ဦး သေဆုံးပြီး လေးဦး ဒဏ်ရာရမှု ဖဟုတ်မမှန် ကေကဟလာသတင်းများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ - မွန်ပြည်နယ် ဘီးလင်းမြို့နယ် အလွင်ကျေးရွာခရိုင် ဒေါက်ရပ် ကျေးရွာအနီးတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က တပ်မတော်ယာဉ်တန်းအား KNLA နဲ့ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက မိုင်းဆွဲ တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ သပြေကျေးရွာအတွင်း

သို့ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ဝင်ရောက် ပစ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် ကလေးငယ် နှစ်ဦး သေဆုံးပြီး ဒေသခံပြည်သူ လေးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း Thean Lwin Times က သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြေပြင်စစ်ဆေး

အိမ်မဲ့မြို့နယ် တကော - ဝါးသမိန်လမ်း ကျောက်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်း တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

အိမ်မဲ့ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ - ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲ့မြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စု (ငွေလုံးပေးရင်း) ကျောက်လက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနရန်ပုံငွေဖြင့် ဖြစ်စဉ်ကုမ္ပဏီနှင့် မြို့တော်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သည့် တကော-ဝါးသမိန်လမ်းအခြင်း(၁)နှင့် အခြင်း (၂) ကျောက်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းအား ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးထွန်းနိုင်က ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု

အခြေအနေများကို ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးကြည့်ရှုခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာချောင်းဆက် ဦးတိုးအားကျိုးပြုမည်ဖြစ်သည်။ ကျောက်ချောင်းခြင်း ဆောင်ရွက်



ဘက်လားပင်လယ်အော်နှင့် မြန်မာ့ပွဲပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ



အကြမ်းဖက်အားလုံးမီးယာများအနေဖြင့် လက်ရှိ

ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများကို အခွင့်ကောင်းယူ၍ မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ချစ်မြတ်နိုးစွာ နှင့် ဒေသခံပြည်သူများမှ ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်လာပြီး တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားရေးစနစ်အတွက် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို အချိန်ကိုက် ရေးသားဖြန့်ဝေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းတု

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ - ဘက်လားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကမ္ပူဇယပ်ပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းနှင့် ဘက်လားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အောင်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကူးလပ်ပင်လယ်ပြင်မြောက်ပိုင်းနှင့် ကျွန်းဘက်လားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ်ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မြန်မာ့ပွဲပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းလှေအတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုခန့်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝဲခံများ၏ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ - အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝဲခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချင်းချင်းကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြီမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နှစ်သုံးမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများ ပြည်သူအနာခံအယုတ်စွာဖြစ်စေ ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)

ရစေသတိုကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၅၈-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့်ဆက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထင်ရှားရန်ဖြစ် ခံရပါက မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှတစ်ဆင့် အသိပေးခြင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချင်းချင်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများဖြင့် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် "ASHIN KAWVIDA" Facebook အကောင့်ပိုင်ဆိုင်သူ ဖြစ်သူ ဗန္ဓုလားတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် အင်းကုန်းကျေးရွာ

နေ အင်းကုန်းသိမ်ကျောင်းတိုင်းဆရာတော် အရှင်ကောဝိဒ (ခ) မိုးကျော်အား ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင်လည်းကောင်း၊ "Zawye Htikle" Facebook အကောင့်နှင့် "Ei Mon Win" Facebook အကောင့်ပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်သော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ် မြင်းပြိုင်ကင်းလမ်းနေသူများဖြစ်သည့် ဇော်ရဲထိုက်နှင့် အိမ်နိမ့်နိမ့်တို့အား တိုက်ခိုက်ခဲ့သော ယင်းနေ့ည ၁၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တို့က ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွဲ့လုပ်စီရင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝဲခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် မိုင်းဆွဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အချင်းချင်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများသည် အား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ❖ ကမ္ဘာပေါ်တွင် Food Security အတွက် လိုအပ်ချက်များရှိ...
 - ❖ အဆိုပါစားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက်ကို စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် နိုင်ငံများကသာ ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်သဖြင့် စွမ်းအားပြည့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လို...
 - ❖ အချို့နိုင်ငံများ၏ သီးထပ်စွမ်းအားမှာ ၃၀၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့်ရှိသော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သီးထပ်စွမ်းအားမှာ ၁၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့်သာရှိ...
 - ❖ ထို့ကြောင့် သီးထပ်စွမ်းအားများ တိုးတက်စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လို...
- (နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလင်ဘာလ ပြောကြားရာ၌ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (၁) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (၂) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘာဝတရားချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (၃) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (၁) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနှင့်စနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (၂) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပိုမိုကုန်ကျခြင်းတင်ရေး။
 - (၃) ပြည်တွင်းသားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးဖြန့်ဝေပေးပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (၁) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (၂) တစ်နိုင်ငံလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် ပြည်သူအားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (၃) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အိမ်ကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်စေ ရေး လုပ်ငန်းနှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၁)နှင့် အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားနှင့် ဂုဏ်ပြုပညာစာစားပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်းကောင်းမွန်ပြီး ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၏ဂုဏ်နှင့် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကို စောင့်ထိန်းမြှင့်တင်နိုင်သည့် သူနာပြုကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးစား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၆

တပ်မတော်သူနာပြုနှင့်ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်၊ သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၁)နှင့် အမျိုးသမီးသူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကင်းမြို့ရှိ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ် စစ်ရေးပြကျင်းပ၍ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးလင်ဘာလ ပြောကြားခဲ့သည့် သတိုးသီရိညောင်စင် အစည်းအဝေးတွင် တပ်မတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိညောင်စင် အစည်းအဝေးတွင် တပ်မတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး

ကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူ ဦးဝင်း တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည့်အခါ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) နှင့်အတူ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ တပ်မတော်သူနာပြုနှင့် ဆေးဘက်ပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ရန်ကင်းတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျောင်းဆင်း သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများဖြစ်သည့်

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ❖

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူ ဦးဝင်း အကောင်းဆုံးသင်တန်းသူ ဆုရရှိသူ သင်တန်းသူ နန်းနယ်နွယ်အေး အား ဆုပေးအပ်ခဲ့ရုံဖြင့်စဉ်။



ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

အမေရိကန်၌ ကိုပစ် -၁၉ ကူးစက်မှုဆိုင်ရာများ၏ ထက်ဝက်နီးပါးမှာ မျိုးကွဲ JN.1 ကြောင့်ဖြစ် နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၅

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့်မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ ဆောင်းပါး ၈၁ ၁၈

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့်မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၉